
zpravodaj 
společnosti

Dlouhodobá personální politika
Sokolovské uhelné

Ačkoliv se počet zaměstnanců Sokolovské uhelné po roce 1989 
dramaticky snížil, na nezaměstnanost v regionu to nemělo té-
měř žádný vliv. Přispěl k tomu  ne zcela běžný přístup vedení 
společnosti, které vždy upřednostňovalo sociální aspekty. Více v 
rozhovoru s personálním ředitelem firmy Miroslavem Mertlem. 

více na str. 2

Koupaliště i golfový areál
startují do nové sezóny

Především zlepšování dosavadních služeb, ale i čerstvé novinky.  
S tím vstupují do nadcházející sezóny dva největší rekreační areály 
v Sokolově, koupaliště Michal i nedaleké golfové hřiště. Především 
tam se mohou návštěvníci těšit na řadu novinek. Vedle zastřešení 
tréninkových ploch hlavně přibude turnajů pro děti a mládež. 

více na str. 2

Od parků a školních zahrad
až k zahlazování následků těžby

Zahradnické práce nejsou jen o záhonech a výsadbě stromů nebo 
keřů. Svědčí o tom bohaté zkušenosti pracovníků mariánskolázeň-
ské Zahradní a parkové, další z dceřiných společností Sokolovské 
uhelné, které představuje pravidelný seriál na stránkách zpravo-
daje společnosti.

 více na str. 3

Pod loketským hradem 
vystoupí i letos hvězdy

Bohatou nabídku špičkových koncertů od ruských Alexandrov-
ců až po domácí rockové hvězdy nabízí letošní kulturní sezóna  
v přírodním amfiteátru pod loketským hradem.  Své vystoupení 
zde má již za sebou kanadská Saga, naopak legenda maďar-
ských pódií, i u nás známá Omega, přijede na konci srpna.  

více na str. 4

Investice míří 
do výroby i ekologie

osazeny nové turbíny. Ty bude roztáčet dosud ne-
využívaná energie páry a následně tak bude vyrá-
bět elektrickou energii. 
 „Zároveň odstartuje velký projekt ekologizace 
teplárny ve Vřesové,“ konstatuje Linha s tím, že tato 
investice skončí přibližně v roce 2014. Její realiza-
ce spočívá v postupné úpravě palivového proce-
su všech pěti kotlů teplárny, včetně nastřikování 
čpavkové vody. „Výsledkem pak bude pokles emisí 
oxidů dusíku a lepší efektivita spalování v teplárně.“
 Pozitivní vliv na životní prostředí bude mít také 
výstavba nového řídicího systému tankoviště ve 
Vřesové včetně technologie přípravy paliv pro 
takzvaný hořákový generátor, výstavba nové bi-
ologické čistírny odpadních vod pro závod Jiří ve 
Vintířově, nebo dokončení stavby sedimentač-
ních nádrží lomu Družba, díky kterému se zlepší 
kvalita vod vypouštěných do Novosedelského po-
toka. Ekologické investice se letos nevyhnou ani 
firemnímu statku ve Starém Sedle, který bude mít 
novou kanalizaci s napojením na obecní řad.  

(red)

 Velké objemy peněz letos vynaloží Sokolovská uhelná ve svých provozech především na ekologická opatření. Na snímku zpracovatelská část ve Vřesové  

	 Letos	 odstartuje	 technologicky	 náročná	
ekologizace	 teplárny	 ve	 Vřesové.	 Potrvá	
pět	let,	a	na	jejím	konci	bude	další	snížení	
emisí.
 Téměř 900 milionů korun vynaloží Sokolovská 
uhelná v roce 2009 na investiční akce. Stejně jako 
v předchozích letech nemalá část těchto pro-
středků míří do projektů, které přispějí k dalšímu 
zlepšování životního prostředí na Sokolovsku.  

Zbytek připadne na tradiční investice souvi-
sející s výrobou nebo postupem dobývacích 
technologií. 
 „Objemově největší je už běžící stavba doplnění tech-
nologického celku TC2/1 v lomu Jiří. Zahrnuje poháněcí 
stanice, prodloužení pasových dopravníků a další věci 
související právě s postupem lomu,“ říká Petr Linha, ve-
doucí sekce investice Sokolovské uhelné. Jen na tuto 
akci je letos vyčleněno 90 milionů korun. 

 Dalších 50 milionů firma investuje do moderni-
zace generátorovny ve Vřesové. Ta dostane nový 
řídicí systém, který nahradí současnou nevyhovu-
jící regulaci. Výsledkem bude především zvýšení 
efektivity chodu generátorovny, a zároveň snížení 
opotřebení celé technologie. 
 K zajímavým investičním akcím letos patří pře-
devším modernizace výměníkové stanice ve Vře-
sové za 52 milionů korun. V jejím rámci zde budou 

Valná
HROMADA SU
 Definitivní tečku za dosud nejúspěšnějším 
rokem Sokolovské uhelné udělala valná hro-
mada společnosti. Ta proběhla 20. května, a na 
svém jednání schválila hospodářské výsledky 
firmy za rok 2008. Ty po zdanění činí 2,271 mi-
li onů korun, což je vůbec nejvíce v historii firmy.  
K tomuto číslu nejvýrazněji přispěl především 
vývoj na energetickém trhu, který umožnil zú-
ročit investice společnosti do oblati energetiky  
v uplynulých letech.
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   Z hlediska objemu prostředků vložených do ekologických opatření patří Sokolovská uhelná k čelním společnostem u 
nás. Jí investované stovky milionů pak dokázaly razantně zlepšit životní prostředí v Karlovarském kraji

Prémie za dosažené 
hospodářské 
výsledky
	 Prémie	 za	 dosažené	 hospodářské	 výsled-
ky	 společnosti	 za	 první	 čtvrtletí	 letošního	
roku	mohou		očekávat	ve	výplatách	za	kvě-
ten	zaměstnanci	Sokolovské	uhelné.

 „Výše těchto prémií činí 11,5 tisíce korun na za-
městnance,“ říká Jan Smolka, předseda sdruže-
ní odborových organizací Sokolovské uhelné 
(na snímku). Podle něho je  výplata prémií o to 
cen nější, že by se vedení společnosti mohlo, tak 
jako to činí mnohé jiné firmy, vymlouvat na hos-
podářskou krizi. 
 „Místo toho nejenže ctí dohodu, ale ještě tuto 
prémii zvyšuje,“ poukazuje Smolka s tím, že loni 
tato částka činila jen osm tisíc korun. 
Podle Smolky navíc management společnosti 
znovu ujistil  odbory, že i když v roce 2009 bude 
nadále pokračovat snižování stavu zaměstnanců 
firmy, nebudou v rámci Sokolovské uhelné padat 
žádné červené karty. 
 „Dohodli jsme se na tom, že toto snižování bude 
i nadále probíhat na základě přirozené fluktuace, 
bez toho, aby bylo nutné rozdávat výpovědi,“ do-
dává předseda sdržení odborových organizací. 

(red)
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Procento absence pro nemoc a úrazy 
z fondu pracovní doby za leden až duben 2009 

ve srovnání se stejným obdobím let 2007 a 2008

Pracovního jubilea  
v květnu 2009 dosahují

20	let	
Čepelák Daniel Divize Družba
Ferenc František Divize Zpracování
Glembus Milan Divize Družba
Hamáček Miloš Divize Družba
Husáková Iva Divize Zpracování
Křiva René Divize Jiří
Procházka Josef Divize Družba
Ing. Škrabal  Miroslav Divize Družba

25	let	
Blažko Libor Divize Služby
Blecha Josef Divize Služby
Holub Emil Divize Zpracování
Kasl Václav Divize Zpracování
Kešner Jaroslav Divize Služby
Klíma Karel Divize Družba
Lapka Milan Divize Družba
Studená Ilona Úsek technického 
   ředitele
Šešulka Jindřich Divize Jiří
Šiman Ladislav Divize Zpracování
Vácha Jan Divize Jiří
Valjent Jiří Divize Družba
Wágner Pavel Divize Jiří

30	let	
Biberčič Štefan Divize Služby
Hollý Jiří Divize Družba
Horn Miroslav Divize Družba
Kuželková Eva Úsek výrobního
    ředitele
Lechnýř František Divize Družba
Macháček Petr Divize Služby
Martan Jiří Divize Jiří
Nosál Jiří Divize Jiří
Novohradský František Divize Jiří
Smutný Jaroslav Divize Družba
Škrobáček Stanislav Divize Jiří
Žáček František Divize Jiří
  
35	let	
Frček Václav Divize Služby
Martínek Vojtěch Divize Služby
Siváň Milan Úsek technického
    ředitele
40	let		 	
Ullmann Ervín Divize Družba

Všem jmenovaným přeje vedení Sokolovské uhelné,
právní nástupce, a. s., mnoho zdraví, osobní 
spokojenosti, a vyjadřuje poděkování za dlouholetou 
práci ve společnosti.

Uzávěrka dat 5. 5. 2009

Výroba elektrické energie  
za duben 2009

V dubnu vyrobila teplárna 129,9 tisíc MWh 
elektrické energie. Paroplynová elektrárna vy-
produkovala 176,6 tisíc MWh elektrické energie. 
Celkem bylo v dubnu vyrobeno 306,5 tisíc MWh 
elektrické energie.

Výsledky těžby uhlí za duben 2009
Na velkolomu Jiří bylo v dubnu vytěženo 

500,5 tisíc tun uhlí, na divizi Družba to bylo 
136,9 tisíc tun uhlí. Za obě divize činila celková 
těžba v dubnu 637,4 tisíc tun uhlí.

 Z  n A š í  S P O l e č n O S t i  w w w . s u a s . c z   

O desítky tisíc se snížily počty pracovních 
míst v dolech, velkých strojírenských firmách i 
dalších podnicích v České republice od počát-
ku 90. let. Zatímco na Mostecku nebo severu 
Moravy tato situace vedla k vysoké nezaměst-
nanosti a sociálním problémům, v Karlovar-
skému kraji je relativní klid. A to i přesto, že 
počet pracovníků největší firmy v regionu, So-
kolovské uhelné, se snížil více než o polovinu.  
 Na to, co je příčinou tohoto rozdílu, i jaká bude 
další politika firmy, jsme se zeptali personálního 
ředitele Sokolovské uhelné Miroslava Mertla. 

 SU: Je snad tento kraj tolik jiný, než ty výše 
zmíněné oblasti?

Na zajímavé turnaje i profesionální služby se i letos mo-
hou těšit hráči na golfovém hřišti v Sokolově. To vstoupilo 
již do své čtvrté sezóny.

„Po větších investicích v loňském roce, kdy jsme v budově 
restaurace nainstalovali golfový simulátor a na hřišti dokončili 
přístřešky jako ochranu před nepříznivým počasím, bychom le-
tos rádi postavili krytá odpaliště na cvičné louce, která umožní 
jejich využívání k tréninku i za horšího počasí,“ říká Jaroslav 
Műhlhansel, ředitel společnosti Golf Sokolov. 

„Naší snahou je udržet nastavenou kvalitu údržby i služeb,“ 
konstatuje Műhlhansel. Koncem dubna se na sokolov-

ském hřišti odehrál prestižní turnaj nejlepších českých 
amatérských golfistek Lady Abrams Trophy, kterému 
za krásného počasí přihlíželo celé vedení České golfo-
vé federace.

„Tento turnaj byl vlastně oficiálním zahájením golfové se-
zóny. A byl velice pozitivně hodnocen. Také se u nás odehrál 
vůbec poprvé turnaj tréninkových center mládeže,“ dodává 
ředitel. Série těchto utkání umožní dětem z nově vznik-
lého tréninkového centra poměřit své výkony i se stej-
ně starými hráči z ostatních klubů, což může samozřej-
mě pomoci jejich výkonnostnímu růstu.  

3,50 % 1.- 4. 2009

Předpoklad pro 
rok 2009 – 4,0 %

4,49 % 1.- 4. 2008

5,49 % 1. - 4. 2007
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O své lidi se firma 
umí postarat

 Mertl: „Jiný není. Jen naše firma 
zvolila odlišný přístup k reorganiza-

ci společnosti. Tedy žádné masové 
propouštění, ale snižování stavu 
pomocí přirozených odchodů, 
cílené řízení přijímání nových 
pracovních sil a maximální vyu-
žití vlastních zdrojů. I když to asi 
bylo složitější než všechny ty lidi 
propustit, dlouhodobě se ukazu-

je, že jsme šli správnou cestou.“
SU: Takže když se uzavíraly 

jednotlivé provozy, čekalo se 
na přirozený odchod 

zaměstnanců?

Mertl: „To by samozřejmě technicky nešlo. Na dru-
hou stranu by ale bylo nesmyslné propouštět zku-
šené zaměstnance, a tak se hledala jiná cesta. Tedy 
možnost nabídnout jim převedení na jiné pracoviště 
v rámci Sokolovské uhelné, nejlépe na obdobnou 
technologii.“ 

SU: Stejným způsobem se řešilo i nedávné 
ukončení třídění uhlí v Citicích?

Mertl: „Přesně tak. Tady trochu situaci kompli-
kovala vzdělanostní skladba lidí, kteří na třídírně 
pracovali. Byly zde takové profese jako je přadlena, 
švadlena, prodavačka apod., a v takovém případě 
se hledá nové zařazení trochu složitěji. Zase na dru-
hou stranu měly zkušenosti, které umožnily jejich 

zařazení do provozů, kde se třídí uhlí, kámen, kde 
se provozuje pasová přeprava a podobně, takže 
nakonec jsme pro ně uplatnění jinde našli. Třináct 
jich zůstalo zařazeno pod divizí Jiří, čtyři přešli na 
Družbu a tři na divizi Zpracování.“

SU: Takže opravdu žádné výpovědi?
Mertl: „Z důvodu rušení pracovního místa jsme 

v posledních letech dali výpověď jen tehdy, když 
dotyčný z nějakého důvodu odmítl nabízené mís-
to. A takových případů bylo skutečně jen velmi 
málo.“

SU: Mluvíme stále o propouštění, nicméně 
přibírá firma také nové zaměstnance?

Mertl: „I nadále platí ,stopstav‘ na přijímání 
nových zaměstnanců, s výjimkou nezbytně po-
třebných profesí nebo spolupráce s Integrovanou 
střední školou technickou a ekonomickou v Soko-
lově. Loni k nám takto z řad jejích absolventů na-
stoupilo deset nových zaměstnanců, letos máme 
vytipováno dalších dvacet. Tak uvidíme.“

SU: Nevede to ale k prudkému růstu prů-
měrného věku zaměstnanců firmy?

Mertl: „Ono to vypadá, jako bychom nepřijali 
nikoho, a že u nás zůstávají jen původní kmenoví 
zaměstnanci. Ale ona to není až tak pravda. Jen 
loni jsme přijali 306 nových pracovníků, a věková 
struktura se tak postupně naopak zlepšuje. Stejně 
tak se zlepšuje vzdělanostní struktura našich za-
městnanců, mezi kterými za poslední roky výraz-
ně ubylo lidí se základním vzděláním.“

SU: Je za takové situace vůbec zájem o prá-
ci v Sokolovské uhelné?

Mertl: „Dlouhodobě je mnohem větší, než jaký 
jsme schopni uspokojit. V současné době evidu-
jeme zhruba dvě tisícovky žádostí o práci v naší 
firmě. Ty využíváme v případě potřeby jako re-
zervní zásobník, ale i nadále platí naše základní 
strategie. Volná místa nejprve obsazujeme v rám-
ci firmy. Teprve potom se obracíme ven. A tak to 
i zůstane.“

(red)

 Personální ředitel Sokolovské uhelné Miroslav Mertl

Koupaliště Michal 
zbrojí na sezónu

Nový správce a dostatek plavčíků. Takové jsou 
nejvýznamnější změny před počátkem sezóny na 
sokolovském koupališti Michal. To se v minulých 
letech potýkalo, vedle nepřízně počasí, především 
právě s nedostatkem kvalifikovaného personálu. 

„Situaci se ale podařilo velmi rychle vyřešit díky spolu-
práci koupaliště s Vodní záchrannou službou Sokolov,“ 
říká nový správce areálu Pavel Walta. Už loni tak služ-
ba vyškolila několik osob pro nedostatkovou pozici 
plavčíka, a letos jich speciálním kurzem prošlo dalších 
patnáct. „Z nich pak většina nastoupí v sezóně právě na 
koupaliště Michal.“

Zatímco personální problémy se vedení koupaliště 
již vyřešit podařilo, otazníky zůstávají nad ekonomi-
kou provozu celého areálu. Ta je totiž závislá na vývoji 
počasí.

„Loňský rok byl vůbec nejhorší v historii koupaliště, 
kdy kvůli chladnému počasí meziročně poklesl počet 
návštěvníků na polovinu. Jenže bez ohledu na to jestli 
lidé chodí nebo ne, musí veškeré zázemí i personál stej-
ně fungovat,“ říká Petr Slapnička, zajišťující technickou 
správu Michalu. Podle něho tak nezbývá než věřit, že 

letošní léto bude 
slunečnější. Pokud 
ano, má totiž Michal 
rozhodně co nabíd-
nout.

„Proti začátkům se 
hlavně výrazně zlep-
šila dostupnost kou-
paliště, ke kterému teď 
vede ze Sokolova vyas-
faltovaná cyklostezka,“ 
říká Slapnička s tím, že ti, 
kteří po ní dojedou až na 
Michal se pak mohou těšit 
na koupání v jedné z nejčistějších nádrží v regionu.  
 „K tomu pak samozřejmě nebudou chybět vedle občerstve-
ní ani oblíbené atrakce, jako jsou vodní trampolíny, šlapadla, 
be a chvolejbalové kurty, minigolf a další. Hlavní chloubou koupa-
liště je však i nadále obří tobogán se skluzavkou. Tyto dvě atrakce 
jsou největší svého druhu v celé České republice. Jízda ve 190 me-
trů dlouhém tobogánu trvá téměř 40 sekund a rovněž skluzavka 
se třemi dráhami je se svými 117 metry délky rekordmankou. Na 

obou těchto atrakcích návštěvníci překonávají úctyhodné 
převýšení téměř 20 metrů. To pro názornost odpovídá  
7. nadzemnímu podlaží běžné obytné budovy.

Koupaliště otevřelo své brány 30. 5. 2009. Po celou letní 
sezónu se chystají odpolední koncerty napříč hudebními 
žánry. Další aktuální informace včetně ceníků vstupné-
ho (pro rodiny s dětmi jsou připraveny příjemné slevy) a 
atrakcí jsou k dispozici na internetových stránkách areálu 
www.michal-sokolov.cz.

Golfová sezóna se 
naplno rozjela
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Jméno této dceřiné společnosti Sokolovské 
uhelné stojí za celou řadou špičkových zahrad-
nických projektů v regionu. Počínaje krajin-
nou výstavou v Chebu, přes univerzitní areál  
v Plzni, až k projektu právě budovaného le-
soparku v Sokolově.

Poněkud výjimečnou pozici mezi dceřinými 
společnostmi Sokolovské uhelné má Zahradní  
a parková spol. s r. o., sídlící v Mariánských Lázních.  
S výsledky její práce se totiž mohou obyvatelé kra-
je setkávat téměř kdekoliv, ale jen málokoho by  

 Pavel Poc , biolog a obchodní ředitel Zahradní a parkové, v jednom z areálů vytvořených touto mariánskolázeňskou firmou

  Firma ale neumí zdaleka jen stavět parky. K jejím doménám patří také dětská hřiště, nebo zahrady u rodinných domků

 P Ř e D S t A V U J e M e

v té souvislosti napadlo hledat spojitost s hnědou-
helnými doly.

Firma se zrodila transformací bývalé správy lá-
zeňských parků na počátku 90. let. K její první vý-
znamné zakázce patřila rekonstrukce vojenského 
hřbitova v Mariánských Lázních.

„Ta byla natolik úspěšná, že vzápětí jsme dostali 
příležitost nejen na rekonstrukce dalších tří obdob-
ných areálů, ale také na první velké parkové úpravy,“ 
říká prokurista a technický ředitel firmy Michael 
Vlček. V roce 1995 se tak pod rukama pracovníků 

společnosti zrodil lázeňský park Eugenie v Klášter-
ci nad Ohří, a vzápětí následovala celá řada dalších 
prestižních zakázek. I přes tyto úspěchy zažila fir-
ma na přelomu tisíciletí období stagnace, ve kte-
rém bylo nutné rozhodnout o jejím dalším osudu.

„V roce 2003 tak začal projekt  rekonstrukce firmy 
s cílem najít cestu k jejímu dalšímu rozvoji,“ říká jed-
natel Zahradní a parkové Pavel Poc. Z tehdejších 
15 zaměstnanců se společnost postupně rozrost-
la na více než čtyři desítky a začaly přibývat další 
zakázky. Od těch na rodinné domky až po řešení 

rozvoje zeleně v areálu Západočeské univerzity  
v Plzni, projekt revitalizace a urbanistického řešení 
bývalého dolu Gsteinigt v Sokolově nebo rozsáh-
lého projektu na rekonstrukci zeleně pro devět 
mateřských škol v Chebu. K naprostému unikátu 
pak patřila výsadba několika desítek patnáctime-
trových platanů v okolí nákupního centra Ikea na 
pražském Černém Mostě.

„V tomto směru nám hodně pomohl vstup Soko-
lovské uhelné do naší firmy,“ říká jednatel společ-
nosti s tím, že Zahradní a parková tak získala pře-
devším silného a stabilního partnera, který mohl 
firmě pomoci s dalším rozvojem.

„I díky tomu se můžeme více zaměřovat i na velké 
projekty jako jsou rekonstrukce veřejné zeleně, ploš-
ná obnova zeleně v obcích, nebo takové kompliko-
vané projekty jako byla zmíněná Ikea,“ poukazuje 
jednatel firmy na výhody vyplývající ze spojení 
zahradnické a těžební firmy.

K aktuálně realizovaným akcím pak, vedle růz-
ných zahrad rodinných domů v regionu patří na-
příklad budovaný lesopark v Sokolově navržený 
právě Zahradní a parkovou spol. s r. o., nebo údrž-
ba zeleně v Mariánských Lázních. 

„Za těch několik let se nám podařilo vybudovat 
skutečně špičkový tým lidí, a to nám navíc umožňuje 
i přemýšlet o dalším rozvoji,“ dodává Poc s tím, že  
v budoucnosti by se firma chtěla zaměřit, vedle 
dalšího rozšiřování výstavby parků a revitalizace 
území poškozených průmyslovou činností, také na 
další rozvoj své projekční činnosti.

Zahradní a parková umí postavit park 
i dětské hřiště

 Zahradní a parková je podepsána také pod úpravou nebo údržbou řady ploch veřejné zeleně v lázeňských městech regionu

dceřiné 
firmy
sokolovské uhelné
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Z KULTURY

Přehled zápasů FK Baník Sokolov
na domácím hřišti

Muži A

Sobota 6. 6. 2009 od 15.00 hodin

FK Baník Sokolov – FK Baník Most

Muži B

Neděle 14. 6.  2009 od 17.00 hodin

FK Baník Sokolov – TJ Jáchymov
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Registrace: MK ČR E 12592 SOKOLOVSKÁ UHELNÁ 
www.suas.cz

ZE SPORTU Sokolovský park zdobí nové sochy

Loketský amfiteátr 
plný legend
SAGA, ALEXANDROVCI A OMEGA

Zámek ovládly 
jihoamerické rytmy

Již 14. června však dorazí do Lokte další legenda, ten-
tokráte z Ruska. V amfiteátru vystoupí ALEXANDROVCI, 
velmi početný sbor vojáků, který když spustí forte, připo-
míná bouřku. S ALEXANDROVCI vystoupí i jejich „junior-
ka“ a hosty koncertu budou Eva Pilarová a Petr Kolář.

Další lahůdka je plánována na konec prázdnin, 28. 
srpna přijede maďarská rocková kapela OMEGA, jejíž 
největší hit převzali do svého repertoáru i Scorpions. 
A když už tu bude maďarská legenda, pak jí bude dělat 
„předskokana“ česká legenda v podobě BLUE EFFECT 
s Radimem Hladíkem.

(red)

  Nejen skvělá hudební kulisa čeká návštěvníky koncertů v loketském amfiteátru

  Křídla, Hravý kámen nebo Sen 
o jezeru Medard mohou spatřit 

návštěvníci parku u sokolovské radnice. 
Jeho areál totiž ozdobily výsledky první-

ho ročníku česko-německého sochařské-
ho sympozia Kámen Sokolov 2008. Ten 
proběhl ve městě za podpory Evropské 
unie a celkem sedm umělců během něj 

proměnilo bloky žuly z lomu Sokolovské 
uhelné v Rozmyšlu na své představy spo-
jené s regionem. Na snímku bezejmenné 

dílo malíře a sochaře Tilo Ettla. 

ný „cizinec“ v sestavě, charismatický zpěvák a mul-
tiinstrumentalista, velšský rodák Michael Sadler.  
 Jako název si zvolili The Pockets, ale protože 
jedna kapela v USA už toto jméno používala, roz-
hodli se později pro nové jméno SAGA.

Na počátku května 2008 Saga ohlásila jméno 
svého nového zpěváka. Stal se jím trochu překva-
pivě Rob Moratti, bývalý člen pomprockových 
Final Frontier, který se evropským fanouškům 
představí poprvé právě na nadcházejícím turné 
The Human Condition Tour 2009, podporujícím 
vydání stejnojmenného alba.

	 Jedna	 z	 posledních	 hudebních	 legend,	
která	 se	 českým	 pódiím	 až	 dosud	 vyhýba-
la,	přijela	splatit	svůj	dluh	22.	května,	kdy	
mohli	 v	 loketském	 amfiteátru	 natěšení	
fanoušci	 přivítat	 artrockovou	 kanadskou	
pětici	SAGA.	Jako	host	vystoupili	brněnský	
PROGRES	2	a	karlovarská	Coda.

Kořeny kapely sahají až do roku 1977, kdy se 
v kanadském Torontu dali dohromady bratři 
Crichtonové (kytarista Ian a baskytarista Jim) 
s klávesistou Jimem Gilmourem a bubeníkem 
Stevem Negusem, které na kvintet doplnil jedi-

14. 6. 2009
Ostrov – klášterní kostel Zvěstování Panny Marie
Tel.: 353 800 526, 351 001 003
OPERETNÍ A MUZIKÁLOVÉ GALA 
Koncert - Operetní a muzikálové gala. Účinkují: Vir-
ginie Walterová - mezzosoprán, nositelka Světové 
ceny Antonína Dvořáka, Milan Vlček - tenor, sólista 
Opery Moravského divadla v Olomouci, Karel Pro-
kop - profesor Pražské konzervatoře – sbormistr.
Od 17.00 hodin
15. 6. 2009
Sokolov – nádvoří zámku
Tel.: 352 623 930, 352 324 021
KONCERT MITTE EUROPA
Koncert v rámci XVIII. Festivalu Mitte Europa. 
Vystoupí: Ensemble Talisman - cikánská a rus-
ká lidová hudba. Čtyři rození muzikanti čerpají 
inspiraci v tradicích ruského folklóru. Hrají: 
cikánské melodie, klasiku, jazz, world music, 
avantgardu aj.
Od 19.00 hodin
16. 6. 2009
Loket – hrad
Tel.: 352 684 648, 352 684 104
NOČNÍ PROHLÍDKA HRADU LOKET
Noční prohlídka hradu Loket za svitu voskovic s 
Pouličním divadlem Viktora Braunreitera. Přijď-
te se podívat na příběhy, které už málem smetl 
čas. Pamětníkem a průvodcem celé akce bude 
Viktor Braunreiter a jeho pouliční ansábl.
Od 21.00 hodin
18. 6. 2009
Sokolov – Městský dům kultury – Kinokavárna Alfa
Tel.: 352 622 133, 359 808 715
EKOKINO
Krátké dokumentární filmy. „Oceán očí“ – fran-
couzský film: pro nás neviditelné barvy ve světě 
tvorů pod mořskou hladinou. „Rozhořčené ženy  
z Clayoquotu“ – kanadský film: ženy proti dranco-
vání přírody Kanady.
Od 19.00 hodin
19. 6. – 1. 11.  2009 
Sokolov - zámek
Tel.: 352 623 930, 352 324 021
RUDOLF TYLLER - ROMANTICKÉ CESTY ZA MI-
ZEJÍCÍ KRAJINOU
Výstava Ing. Rudolfa Tyllera – „Romantické ces-
ty za mizející krajinou“, představuje měnící se 
podobu krajiny na Sokolovsku, průběh zapla-
vování bývalého lomu Libík u Habartova (foto-
grafie i předměty z geologických sbírek).
20. 6. 2009 
Poustka – hrad Seeberg
Tel.: 603 282 268, 724 196 171
THE APPLES
Rockový koncert - The Apples, dívčí rocková skupi-
na s hudbou 60. let.
Od 14.00 hodin
20. 6. 2009 
Loket – hrad
Tel.: 352 684 648, 352 684 104
LOKTOHRÁDKY O POKLAD ELIŠKY PŘEMYSLOVNY
Hrad Loket a skauti z Jitřenky Vás zvou na hradní 
„Loktohrádky o poklad Elišky Přemyslovny“.
26. 6. – 30. 8. 2009
Ostrov – klášterní areál
Tel.: 353 800 526, 351 001 003
ZNIČENÉ KOSTELY
Putovní výstava – „Zničené kostely“ představí zni-
čené kostely z Plzeňské diecéze. Popisné panely 
zapůjčené z Diecézního muzea v Plzni jsou dopl-
něny zajímavými exponáty z tohoto regionu a pří-
běhy zničených památek. 
Vernisáž výstavy v pátek 26. 6. od 17.00 hodin

a Močika, nebo zasoutěžit o zlatý náhrdelník Inků,“ 
vypočítává ředitelka knihovny s tím, že hlavní večer 
festivalu naopak patřil spíše dospělým milovníkům 
žhavých jihoamerických rytmů.

Multikulturní akce, kterou vedle Sokolovské 
uhelné, Ministerstva kultury a města podpořila 
také velvyslanectví Brazílie, Argentiny nebo Peru, 
ale rozhodně nebyla tou poslední, kterou knihovna 
uspořádala. Už nyní se totiž chystá na další ročník 
festivalu.

„Ten bude zaměřen na Severní Ameriku od pů-
vodních kultur až po současnost. A chybět sa-

mozřejmě nebudou i nějaké novinky,“ dodává 
Drobečková.

Více informací o aktivitách knihovny na in-
ternetových stránkách www.mksokolov.cz.

(red)

i živou korálovou užovku, a na své 
si přišli i milovníci filmu, gastro-
nomie nebo tance. Jednoznačně 
největší zájem byl ale o sekci ur-
čenou dětem.

„Díky spolupráci s Náprstko-
vým muzeem si u nás totiž mohly 
vyzkoušet výrobu jihoamerických 
ponč i nádobek kultur Čimu 

	 Temperamentní	 hudba,	 exotické	 barvy		
i	vůně	dálek	ovládly	v	závěru	května	nádvoří	
sokolovského	zámku.	

Ten hostil už třetí ročník multikulturního fes-
tivalu pořádaného městskou knihovnou, měst-
ským domem kultury a krajským muzeem. Letos 
byl zaměřený na Jižní Ameriku. 

„Když jsme poprvé začínali s Indií, ani nás nena-
padlo, že o festival bude až tak velký zájem,“ říká 
ředitelka knihovny Daniela Drobečková. Už na 
první ročník akce totiž dorazily desítky ná-
vštěvníků z celého regionu. „A od té do-
by návštěvnost stále stoupá.“

Velkému zájmu lidí ostatně od-
povídal i letošní festival, který byl, 
proti těm předchozím, výrazně bo-
hatší. Vedle cestovatelských předná-
šek Martina Mykisky o Jižní Americe 
a tajemném světě andských civilizací a Jaroslava 
Rejchy o Patagonii zde tak nechyběl ani Martin 
Votruba z plzeňské ZOO, který si na povídání 
o podivuhodné fauně Jižní Ameriky přivezl 


